



Memorandum

To: Mayor Jim Wert, Council, CAO Craig Calder
From: John Mesman, Team Lead, Communications and Outreach
Date: May 22, 2020
RE: Conservation Area Sites and River Access Openings

South Nation Conservation (SNC) is committed to supporting municipalities, partners and people as the Coronavirus (COVID-19) Pandemic unfolds.

In accordance with the Government of Ontario's Emergency Orders, many outdoor physical recreational amenities were temporarily closed.

Following the Provincial announcement on May 14th and the direction received from the Eastern Ontario Health Unit, SNC has re-opened public boat launches and river access points and select Conservation Areas as of Saturday, May 16th, 2020.

The following Conservation Area continue to remain open and maintained for passive recreation (walking):

- Two Creek Forest Conservation Area (Morrisburg)
- Oschmann Forest Conservation Area (Ormond)
- Robert Graham Conservation Area (Glen Stewart)
- Warwick Forest Conservation Area (Berwick)
- J. Henry Tweed Conservation Area (Russell)
- W. E. Burton Conservation Area (Russell)
- Reveler Conservation Area (Crysler)
- Nokomis Park (Limoges)

There are no structures, permanent washrooms, or amenities at previously open sites. There are maintained pedestrian bridges and recreational trails.

Regular maintenance activities including grass cutting, tree replacement and trail grooming continue. SNC will not be installing portable washrooms for the time being.

Docks are now installed in all Conservation Areas. New signs with precautionary measures and guidelines will remain in all public spaces. Camp Sheldrick and Oak Valley Conservation Areas will remain temporarily closed.





SOUTH NATION
CONSERVATION
DE LA NATION SUD

The following Conservation Areas and municipal partner sites for river access and boat launching are open as of May 19th, 2020:

- High Falls and Doran Park Conservation Areas (Casselton)
- St. Albert Conservation Area (St. Albert)
- Chrysler Park Boat Launch (Chrysler)
- Embrun Boat Launch (Embrun)
- Chesterville Boat Launch (Chesterville)
- Cass Bridge Conservation Area (Winchester)
- Jessup's Falls Conservation Area (Plantagenet)
- McIntosh Park Conservation Area (Berwick)
- Chesterville Waterfront Docks and Boat Launch Docks (Chesterville)
- Spencerville Mill Boat Launch and Riverside Park (Spencerville)
- Findlay Creek Conservation Area (Ottawa)
- Alfred Bog Walk (Alfred)

Picnic tables will be put back into place at parks next week, play structures and washrooms will remain closed. Distancing directives must be followed. Dogs are not permitted off leash, visitors must not litter, and people are asked not to congregate on trails or in fishing areas, and not use water control structures to access rivers or to fish.

Visitation is monitored (car and trail counters in place, sites inspected weekly). Your staff are welcome to access sites to address issues as they arise within your communities. If you notice increased or inappropriate use, please let us know so that we can respond.

We're monitoring the pandemic and response closely and will provide updates on changes to operations and business continuity as they become available at www.nation.on.ca/coronavirus.

Feel free to connect for more information, or to discuss further.

Sincerely,

John Mesman,
Team Lead, Communications and Outreach
South Nation Conservation
jmesman@nation.on.ca | 1-877-984-2948



Mémoire

Destinataires : Mayor Jim Wert, Council, CAO Craig Calder
De : John Mesman, chef d'équipe, Communications et sensibilisation
Date : Le 22 mai 2020
Objet : Ouverture des aires de conservation et des accès aux rivières

La Conservation de la Nation Sud (CNS) s'engage à soutenir ses municipalités, ses partenaires et la population durant la progression de la pandémie de coronavirus (COVID-19).

Conformément aux décrets d'urgence du gouvernement de l'Ontario, de nombreuses installations récréatives pour activités physiques de plein air ont été fermées.

Suite à l'annonce provinciale du 14 mai et aux directives reçues du Bureau de santé de l'Est de l'Ontario, la CNS a réouvert les rampes de mise à l'eau publiques, les points d'accès aux rivières et certaines aires de conservation à compter du samedi 16 mai 2020.

Les aires de conservation suivantes restent ouvertes et sont maintenues pour les loisirs passifs (marche) :

- Aire de conservation de la Forêt Two Creek (Morrisburg)
- Aire de conservation de la Forêt Oschmann (Ormond)
- Aire de conservation Robert Graham (Glen Stewart)
- Aire de conservation de la Forêt Warwick (Berwick)
- Aire de conservation J. Henry Tweed (Russell)
- Aire de conservation W. E. Burton (Russell)
- Aire de conservation Reveler (Crysler)
- Parc Nokomis (Limoges)

Remarque : il n'y a aucune structure physique, ni toilettes permanentes, ni commodités sur les sites précédemment ouverts. On y trouve des passerelles piétonnières et des sentiers récréatifs entretenus.

Les activités d'entretien régulier, y compris la tonte du gazon, le remplacement des arbres et le nettoyage des sentiers, se poursuivent. La CNS n'installera pas de toilettes portables pour l'instant.

Des quais sont désormais installés dans toutes les aires de conservation. De nouveaux panneaux indiquant des mesures de précaution et des directives resteront installés dans tous les espaces publics. L'aire de conservation du Camp Sheldrick et Oak Valley restera temporairement fermée.



SOUTH NATION
CONSERVATION
DE LA NATION SUD

Les aires de conservation et les sites municipaux partenaires suivants permettant l'accès aux rivières et la mise à l'eau des bateaux sont ouverts depuis le 19 mai :

- Aire de conservation High Falls et du parc Doran (Casselman)
- Aire de conservation de St. Albert (St. Albert)
- Aire de mise à l'eau du parc de Crysler (Crysler)
- Aire de mise à l'eau d'Embrun (Embrun)
- Aire de conservation du pont Cass (Winchester)
- Aire de conservation Jessup's Falls (Plantagenet)
- Aire de conservation du parc McIntosh (Berwick)
- Rampes de mise à l'eau de Chesterville (Chesterville)
- Rampe de mise à l'eau du Moulin de Spencerville (Spencerville)
- Aire de conservation de Findlay Creek (Ottawa)
- Passerelle de la tourbière d'Alfred (Alfred)

Les tables de pique-nique seront remises en place dans les parcs la semaine prochaine, les structures de jeux et les toilettes resteront fermées. Les directives d'éloignement doivent être respectées. Les chiens doivent être tenus en laisse, les visiteurs ne doivent pas laisser de déchets, et les gens sont priés de ne pas se rassembler dans les zones de pêche et de ne pas utiliser les structures de régularisation des eaux pour accéder aux rivières ou pour pêcher.

Les visites sont surveillées (compteurs de voitures et sur les sentiers en place, sites inspectés chaque semaine). Votre personnel est invité à visiter nos sites et à nous faire connaître les problèmes qui se posent dans vos collectivités. Si vous constatez une utilisation accrue ou inappropriée des sites ouverts ou fermés, veuillez-nous en informer afin que nous puissions réagir en conséquence.

Nous suivons de près la pandémie et les mesures prises pour y faire face, et nous vous tiendrons informés des modifications apportées aux opérations et à la continuité des activités dès qu'elles seront disponibles à l'adresse www.nation.on.ca/coronavirus.

N'hésitez pas à communiquer avec nous pour obtenir de plus amples informations ou pour en discuter.

Cordialement,

John Mesman,
Chef d'équipe, Communications et sensibilisation